
Protokół nr  50  

z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej z dnia 22 października 2014r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 

1 do protokołu, przedstawiciele Urzędu Gminy: W-ce Wójt Gminy Pabianice R. Figiel oraz Skarbnik 

Gminy M. Nowicka, przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach:            I Zastępca 

Komendanta Powiatowego Policji w Pabianicach mł. Insp. Marek Wojtczak i  podinspektor Marcin 

Florek. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. 

Muszczak. 

 

Tematy posiedzenia były następujące: 
1. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Pabianice z uwzględnieniem 

ruchu drogowego.  

2. Opracowanie regulaminu przyznawania stypendium sportowego dla mieszkańców gminy 

Pabianice.  

3. Analiza materiałów na sesję.  

4. Sprawy różne.  

 

Ad. pkt 1.  

Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Pabianice z uwzględnieniem ruchu 

drogowego zostały omówione przez mł. inspektora M. Wojtczaka i podinspektora M. Florka. 

Informacje te stanowią zał. nr 2 i 3 do protokołu. 

Panowie przypomnieli, że uległ zmianie przepis dotyczący noszenia elementów odblaskowych.  

Obecnie istnieje obowiązek noszenia elementów odblaskowych po zmierzchu w terenie 

niezabudowanym. Dodali, że przepis ten będzie egzekwowany. Sugerowano by gmina zorganizowała 

akcję informacyjną w tym temacie i przekazała elementy odblaskowe, które policja mogłaby 

rozdawać mieszkańcom gminy. Podinspektor M. Florek radził by zwrócić się do Wojewódzkiego 

Ośrodka Ruchu Drogowego w Łodzi, który zakupuje tego typu artykuły w cenach hurtowych. 

Niekiedy, w ramach swojej działalności, przekazuje różnym instytucjom kamizelki lub elementy 

odblaskowe.  

W związku z taką informacją Komisja postawiła wnioski o zapewnienie odpowiednich środków na 

zakup kamizelek odblaskowych dla uczniów szkół z terenu gminy Pabianice oraz zobowiązanie przez 

Wójta dyrektorów szkół z terenu gminy Pabianice o wystąpienie do Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 

Drogowego w Łodzi o przekazanie szkołom kamizelek i elementów odblaskowych. Oba wnioski 

zostały przegłosowane jednomyślnie. 

Radni pytali o oczekiwania policji. 

Panowie zauważyli, że bardzo istotna jest możliwość kontroli kierowców pod względem trzeźwości. 

Podinspektor M. Florek przypomniał, że takie badanie można wykonać również na każdym 

posterunku policji. Dlatego też miał prośbę o zakup aparatu Alko blow i przekazanie go policji.  

Dalszych uwag nie było.  

Przewodniczący podziękował obu panom za obecność i przekazane informacje. 

 

Ad. pkt 2. 

Komisja zajęła się opracowaniem regulaminu przyznawania stypendium sportowego dla 



mieszkańców gminy Pabianice. Projekt uchwały w tej sprawie stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Radni nie mieli uwag do przedstawionego projektu. 

 

Ad. pkt 3.  

Wójt i Skarbnik przedstawili projekty uchwał od nr roboczego LVII/A/2014 do LVII/R/2014, co 

stanowi zał. od nr 5 do 22 oraz projekt uchwały w sprawie ustalenia „Rocznego programu współpracy 

na rok 2015 Gminy Pabianice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”, co stanowi zał. nr 22. 

W projekcie uchwały o nr roboczym LVII/H/2014 zauważono błąd w nazwie zadania – należy dodać 

słowo „sanitarnej” w tytule zadania w treści uchwały oraz w jej załączniku. 

Radni negatywnie odnieśli się do propozycji zmiany w budżecie (projekt uchwały o nr LVII/I/2014),  

polegającej na przekazaniu kwoty ponad 30 tys. zł na zainstalowanie monitoringu we wsi Rydzyny. 

Większość radnych była zdania, że nie ma tam większego zagrożenia dla mieszkańców. Ponadto 

zauważono, że nie jest to rozwiązanie funkcjonalne. Pytano, gdzie będzie serwer, jaki będzie koszt 

konserwacji, jakie środki przeznaczono na ten cel z funduszu sołeckiego. 

W-ce Wójt nie posiadał informacji w tym temacie. Zauważył, że na obecnym etapie pracownicy 

jedynie rozpatrywali możliwość i koszt instalacji. Dalsze kwestie nie były rozpatrywane. Jednak 

wiadomo, że trzeba będzie ponieść dodatkowe koszty podłączenia do sieci energetycznej. Środki 

funduszu sołeckiego to kwota 15 tys. zł. 

Przewodniczący zakończył dalszą dyskusję stwierdzając, że każdy zdecyduje samodzielnie podczas 

głosowania nad uchwałą. 

Odnosząc się do projektu uchwały o nr LVII/K/2014 radna A. Marciniak pytała, czy gmina musi 

przekazać środki na zapewnienie katechety dla dzieci innych wyznań. 

Skarbnik odpowiedziała, że gmina powinna zapewnić katechetę dla dzieci, które nie uczęszczają na 

religię w szkołach. Gmina będzie ponosić niższe koszty, jeżeli zapewni katechetę wspólnie z 

miastem. 

Omawiając projekt uchwały o nr roboczym LVII/Ł/2014 Skarbnik poinformowała, że zgodnie z 

decyzją radnych zaplanowano wzrost stawek podatkowych o 3%. 

Radna D. Szczesik pytała, jak kwestia ta wygląda w innych gminach. 

Skarbnik nie posiadała jeszcze takich informacji. Była zdania, biorąc pod uwagę ubiegłe lata, że 

przyjęto podobne rozwiązania. Skarbnik poinformowała również o dodatkowych projektach uchwał, 

które zamierza wprowadzić na sesję Rady Gminy. 

Odniosła się jeszcze do zarzutów, jakie pojawiły się w lokalnych gazetach, a które dotyczyły 

protokołu Regionalnej Izby Obrachunkowej. Zauważyła, że RIO przysłało zalecenia pokontrolne, w 

których nie stawia się gminie żadnych poważniejszych zarzutów. Podkreśliła, że nie ma mowy o złym 

księgowaniu na kontach, co jest bardzo poważnym zarzutem. 

W-ce Wójt dodał, że RIO ma tylko kilka uwag, które zostaną przedstawione na sesji. 

Dalszych uwag, ani pytań nie było. 

 

 

Ad. pkt 4. 

W ramach spraw różnych radna D. Szczesik poinformowała o zebraniu rodziców w gimnazjum w 

Piątkowisku, na którym dyskutowano o problemach związanych z brakiem miejsca w szkole. Radna 

pytała, czy faktycznie budowa hali sportowej przy gimnazjum jest potrzebna, czy rozwiąże problem. 



Chciała też wiedzieć, czy należy ponosić opłaty za prowadzenie dziennika elektronicznego. 

Odpowiedzi udzielił W-ce Wójt. Zauważył, że nie może wypowiedzieć się w temacie dziennika 

elektronicznego, ponieważ nie posiada w tej sprawie żadnych informacji. Odnosząc się do tematu 

budowy hali sportowej zauważył, że taka budowa rozwiązałaby problemy z brakiem klas i 

przestrzeni. W pierwszej kolejności szkoła zyskałaby powierzchnię, która obecnie zajmowana jest 

pod salę gimnastyczną. Można stworzyć tam co najmniej 3 klasy, a nawet 6, ponieważ sala 

gimnastyczna jest stosunkowo wysoka. Do hali sportowej zostałyby również przeniesione szatnie. 

Projekt budowy hali zakłada też budowę podjazdu dla autobusów szkolnych.  

Radna chciała też wiedzieć, czy planuje się budowę boisk podobnych do tych w Petrykozach i 

Żytowicach. 

W-ce Wójt odpowiedział, że to zależy od środków jakie będą dostępne. Jednak zdaniem W-ce Wójta 

lepiej inwestować w sale gimnastyczne, których brakuje, niż w budowę boisk za 500 000 zł, które są 

wykorzystywane sporadycznie. 

Głos zabrała jeszcze radna C. Rychłowska, która pytała o oświetlenie w okolicach Pana 

Frankowskiego i Państwa Borowskich. 

W-ce Wójt odpowiedział, że Pan Grenda zgodził się na odpłatne ustawienie słupa oświetleniowego 

na swoim terenie, w pobliżu posesji Pana Frankowskiego. Możliwe, że inwestycja zostanie wykonana 

jeszcze w tym roku. Odnosząc się do drugiej części pytania odpowiedział, że wykonano 

dokumentację projektową na budowę oświetlenia w okolicy posesji Państwa Borowskich. Rada 

Gminy nie zarezerwowała jednak środków na realizację tej inwestycji w bieżącym budżecie. 

Jednocześnie wyraził opinię, iż należy wpisać to zadanie do przyszłorocznego budżetu. 

Dalszych uwag nie było. Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

 Przewodniczący Komisji Samorządowo-

 Społecznej i Organizacyjnej  

  

 Marek Muszczak 

 

Protokołowała: Andżelika Miszewska 

 


